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Στον ΒΑΣΙΛΗ ΣΚΟΥΡΗ

Μ
ήνυµα προς τους δανειστές για µεί-
ωση του ελληνικού χρέους, αλλά και 
των πλεονασµάτων για µετά το 2018, 

αποστέλλει ο Αλέξης Τσίπρας µε συνέντευξή 
του στη Realnews.

«∆εν διεκδικούµε απλά, απαιτούµε και ανα-
µένουµε εκ µέρους της συµφωνίας που υλοποι-
ούµε, τα συγκεκριµένα µέτρα που θα καθιστούν 
το χρέος βιώσιµο. Αυτό προφανώς θα έχει ως 
συνακόλουθο τη µείωση των πλεονασµάτων 
µετά το 2018, γεγονός που ανοίγει ουσιαστι-
κά τον δρόµο για την ανάκαµψη της οικονοµί-
ας», τονίζει χαρακτηριστικά ο πρωθυπουργός. 
Οπως µάλιστα αναφέρει, ο ορίζοντας της συµ-
φωνίας για την αποµείωση του ελληνικού χρέ-
ους είναι το τέλος του έτους, ενώ προειδοποι-
εί «φωτογραφίζοντας» το Βερολίνο: «Σε κάθε 
περίπτωση, αυτό στο οποίο επιµένουµε, είναι 
ότι η συµφωνία είναι συµφωνία και θα πρέπει 
να εφαρµοστεί από όλους, είτε έχουν εκλογές 
τον επόµενο χρόνο στη χώρα τους, είτε όχι». 
«Αν το δόγµα Σόιµπλε για Ευρώπη πολλών τα-
χυτήτων και ειδικές οικονοµικές ζώνες υποβαθ-
µισµένου εργατικού δυναµικού χαµηλού κό-
στους δεν εγκαταλειφθεί, η Ευρώπη θα βρεθεί 
στα πρόθυρα της αποσύνθεσης», επισηµαίνει, 
προβλέποντας «πολύ δυσάρεστα αποτελέσµα-
τα σε επόµενες εκλογικές αναµετρήσεις και σε 
δηµοψηφίσµατα». 

Ο Αλ. Τσίπρας επιτίθεται µε σφοδρότητα 
στον Κυριάκο Μητσοτάκη για το θέµα των 
πρόωρων εκλογών που ζητά η Ν.∆., αλλά και 
για θέµατα όπως οι τηλεοπτικές συχνότητες, 
οι φορολογικές υποθέσεις επιχειρηµατιών και 
το προσφυγικό. Σχολιάζοντας, δε, τις αντιδρά-
σεις για τις τηλεοπτικές άδειες αναφέρει µετα-
ξύ άλλων: «Παρακολουθώ όλο αυτό το ντελί-
ριο τις τελευταίες ηµέρες και µου φαίνεται έως 
και διασκεδαστικό».

 
 Συμμετείχατε στη συνάντηση των σοσιαλι-

στών ηγετών στο Παρίσι και συγκαλείτε στις 9 
Σεπτεμβρίου Συνάντηση Κορυφής των μεσο-
γειακών χωρών της Ε.Ε. Τι πρέπει να αλλάξει 
στην Ευρωπαϊκή Ενωση, κ. πρόεδρε;

Η Ευρώπη εδώ και χρόνια πορεύεται σαν 
τον υπνοβάτη προς τον γκρεµό. Το Brexit εί-
τε θα ξυπνήσει τις ευρωπαϊκές ηγεσίες, είτε 
θα είναι η αρχή του τέλους της Ε.Ε. Η επιλο-
γή της διεύρυνσης και όχι της εµβάθυνσης 
σε συνδυασµό µε την κυριαρχία σκληρών 
νεοφιλελεύθερων δηµοσιονοµικών κανόνων 
µέσα από το Σύµφωνο Σταθερότητας έχουν 
δηµιουργήσει µια Ευρώπη τεράστιων ανι-
σοτήτων. Το Βερολίνο επιµένει να λειτουρ-
γεί ως το ταµιευτήριο της Ευρώπης µε τα υ-
περβολικά πλεονάσµατα, τους παγωµένους 
µισθούς και τον χαµηλό πληθωρισµό, την ί-
δια στιγµή που ο  ελλειµµατικός Νότος έχει 
σπάσει όλα τα ρεκόρ στην ανεργία και την 
αποανάπτυξη. Αν αυτό συνεχιστεί, θα δού-
µε πολύ δυσάρεστα αποτελέσµατα σε επό-
µενες εκλογικές αναµετρήσεις και σε δηµο-
ψηφίσµατα. Αν το δόγµα Σόιµπλε για Ευρώ-
πη πολλών ταχυτήτων και ειδικές οικονοµικές 
ζώνες υποβαθµισµένου εργατικού δυναµι-
κού χαµηλού κόστους δεν εγκαταλειφθεί, η 
Ευρώπη θα βρεθεί στα πρόθυρα της απο-
σύνθεσης. Είναι, λοιπόν, αναγκαίο οι χώρες 

«Απαιτούµε και
αναµένουµε µέτρα
για το χρέος...»
«...Αυτό θα έχει ως συνακόλουθο 
τη µείωση των πλεονασµάτων 
µετά το 2018, γεγονός που ανοίγει 
ουσιαστικά τον δρόµο για την 
ανάκαµψη της οικονοµίας»

Αλέξης Τσίπρας Πρωθυπουργός 

του Νότου όχι να φτιάξουν τη δική τους οµαδοποίηση, αλλά σε συνεργασία 
και µε άλλες χώρες της ευρωπαϊκής περιφέρειας να µιλήσουν για την ανάγκη 
κοινωνικής σύγκλισης και συνοχής µε επείγουσες πρωτοβουλίες µεταφοράς 
πόρων προς την περιφέρεια, για την επιστροφή στην ανάπτυξη και την κα-
ταπολέµηση της ανεργίας.
 Πιστεύετε ότι όντως οι Σοσιαλιστές μπορεί να διαφοροποιηθούν από τους 

συντηρητικούς της Ευρώπης; Η συμμαχία των χωρών του Νότου μπορεί να α-
ποκτήσει μονιμότερα χαρακτηριστικά;

Οι Σοσιαλιστές της Ευρώπης συµµάχησαν από τη δεκαετία του ’90 µε τη ∆ε-
ξιά και τον νεοφιλελευθερισµό. Το αποτέλεσµα το βλέπουµε όλοι µας: Μια 
Ευρώπη σε βαθιά οικονοµική, κοινωνική και πολιτική κρίση. Και σοσιαλδη-
µοκρατικά κόµµατα συρρικνωµένα και σε κρίση εµπιστοσύνης απέναντι στις 

ΣΟΪΜΠΛΕ
«Αν το δόγµα 
Σόιµπλε για 
Ευρώπη πολλών 
ταχυτήτων και ει-
δικές οικονοµικές 
ζώνες υποβαθµι-
σµένου εργατι-
κού δυναµικού 
χαµηλού κόστους 
δεν εγκαταλει-
φθεί, η Ευρώπη 
θα βρεθεί στα 
πρόθυρα της 
αποσύνθεσης»

ΑΓΟΡΕΣ
«Κρίσιµος 
σταθµός είναι 
η ένταξη της 
χώρας µας στην 
ποσοτική χαλά-
ρωση της ΕΚΤ. 
Αυτό θα συµβεί 
τους επόµενους 
µήνες. Τότε η 
χώρα θα µπορεί 
να βγει στις 
αγορές. Οµως 
αυτό θα πρέπει να 
γίνει µε σοβαρό 
και µελετηµένο 
τρόπο, χωρίς 
επικοινωνιακές 
επιδιώξεις»
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οικονοµίας και τη διαµόρφωση ενός θετικού 
επενδυτικού κλίµατος. Γι’ αυτό έχουµε ζητή-
σει από όλους να ξεκαθαρίσουν όσο το δυ-
νατόν ταχύτερα τη στάση και τις προθέσεις 
τους. Σε κάθε περίπτωση, αυτό στο οποίο ε-
πιµένουµε, είναι ότι η συµφωνία είναι συµ-
φωνία και θα πρέπει να εφαρµοστεί από ό-
λους, είτε έχουν εκλογές τον επόµενο χρό-
νο στις χώρες τους, είτε όχι. 
 Η αντιπολίτευση, πάντως, και δη η αξιωματι-

κή αντιπολίτευση, εξακολουθεί να ζητά εκλογές. 
Εσείς γιατί απορρίπτετε ένα τέτοιο ενδεχόμενο;

Νοµίζω ότι το αίτηµα για εκλογές έχει γυρί-
σει µπούµερανγκ στη Νέα ∆ηµοκρατία. Λυ-
πούµαι που θα το πω, αλλά µην έχοντας -ή 
µη θέλοντας να διατυπώσουν- ξεκάθαρες 
προγραµµατικές θέσεις, έσπευσαν να προ-
εξοφλήσουν την αποτυχία της πρώτης αξι-
ολόγησης και έτρεξαν να καρπωθούν το πο-
λιτικό κόστος που υπολόγιζαν ότι θα προκύ-
ψει. ∆εν τους βγήκε. Τώρα δεν µπορούν να 

απαγκιστρωθούν από το αίτηµα για εκλογές 
και αναγκάζονται να το περιφέρουν, χωρίς, 
όµως, να το πιστεύουν ούτε και οι ίδιοι. Ε-
χουν εγκλωβιστεί και τώρα είναι αναγκασµέ-
νοι να γίνονται γραφικοί ζητώντας εκλογές 
µέχρι το 2019. Εως τότε, δηλαδή, που θα γί-
νει δεκτό το αίτηµά τους.

Εχουμε πει ότι μετά το 
κλείσιμο της πρώτης 
αξιολόγησης, κάθε 
αξιολόγηση θα είναι 
ευκολότερη και 
πιο βατή από την 
προηγούμενη. ∆εν 
ανησυχούμε, δεν 
επαναπαυόμαστε

παραδοσιακές κοινωνικές κατηγορίες που εκ-
προσωπούσαν. Τώρα συνειδητοποιούν το 
αδιέξοδο αυτής της επιλογής. Αυτό είναι ε-
ξαιρετικά θετικό γιατί δηµιουργεί νέες προ-
οπτικές. Η υιοθέτηση από τους Σοσιαλιστές 
της πρότασής µας, να κάτσουν σε ένα τρα-
πέζι µε την Αριστερά και τους Πράσινους 
και να κουβεντιάσουν για κοινούς τόπους, 
είναι εξαιρετικά σηµαντικό βήµα. Επιτρέψ-
τε µου, όµως, να σηµειώσω ότι η ευρωµε-
σογειακή διάσκεψη προχωράει πέρα από 
αυτό το σκεπτικό. Το ζήτηµα της Ευρώπης 
δεν είναι µόνο ζήτηµα ιδεολογικό, είναι και 
ζήτηµα διαφορετικών ταχυτήτων. Είναι λοι-
πόν η στιγµή να αναζητήσει ο Νότος δρα-
στικότερους τρόπους παρέµβασης στην ευ-
ρωπαϊκή πολιτική. ∆εν θέλουµε να είµαστε 
η φτωχή περιφέρεια της Ε.Ε., θέλουµε να εί-
µαστε ένα νέο κέντρο, µε ατζέντα και θετικές 
προτάσεις για την ανάπτυξη και την κοινω-
νική συνοχή. Αλλωστε τα προβλήµατα που 
βιώνει ο Νότος, δραµατικά σε µεγάλο βαθ-
µό, αφορούν την Ευρώπη στο σύνολό της. 
 Η κυβέρνησή σας θα διεκδικήσει μείωση 

των πλεονασμάτων για μετά το 2018;
Η µείωση των πλεονασµάτων συναρτάται µε 
την απόφαση που θα λάβει η Ε.Ε. για την α-
ποµείωση του χρέους. Υπενθυµίζω ότι η Ευ-
ρώπη έχει δεσµευτεί σε αυτή την κατεύθυν-
ση, µε τη συµφωνία του περασµένου Ιου-
νίου και την απόφαση του Eurogroup της 
25ης Μαΐου, που αναµένεται να συγκεκρι-
µενοποιηθεί µέχρι τέλος του χρόνου, οπότε 

και θα αποφασίσει το ∆ΝΤ αν θα συµµετά-
σχει ή όχι στο πρόγραµµα. ∆εν διεκδικούµε 
απλά, απαιτούµε και αναµένουµε, ως µέρος 
της συµφωνίας που υλοποιούµε, τα συγκε-
κριµένα µέτρα που θα καθιστούν το χρέος 
βιώσιµο. Αυτό προφανώς θα έχει ως συνα-
κόλουθο τη µείωση των πλεονασµάτων µε-
τά το 2018, γεγονός που ανοίγει ουσιαστικά 
τον δρόµο για την ανάκαµψη της οικονοµίας. 
 Χρήματα για κοινωνική πολιτική πώς μπο-

ρεί να βρεθούν; Γιατί ο κόσμος στενάζει όλο 
και πιο πολύ… 

Ακόµα και στις πιο δύσκολες στιγµές για την 
οικονοµία, αποδείξαµε ότι η κοινωνική πολι-
τική είναι η πρώτη µας φροντίδα. Μπορείς 
να λες στους αδύναµους «κάντε υποµονή, 
πρέπει πρώτα να πλουτίσουν οι ισχυροί». Ή 
µπορείς να φροντίζεις συνεχώς, ακόµα και 
στις πιο δύσκολες συνθήκες, να βρίσκεις πό-
ρους για να βοηθάς αυτούς που έχουν ανά-
γκη. Εµείς έχουµε επιλέξει το δεύτερο. Και το 
αποδείξαµε παίρνοντας µέτρα για την υγεία 
και την παιδεία, τοµείς που παραλάβαµε σε 
άθλια κατάσταση, όπως επίσης και την αντι-
µετώπιση της ανθρωπιστικής κρίσης και την 
κοινωνική οικονοµία. Σήµερα στα νοσοκο-
µεία πάνω από δυόµισι εκατοµµύρια ανα-
σφάλιστοι συµπολίτες µας δεν πληρώνουν 
νοσήλια. Φέτος τα σχολεία για πρώτη φορά 
θα ανοίξουν χωρίς κενά. Ενώ χιλιάδες συµπο-
λίτες µας συνεχίζουν, να έχουν στήριγµα µε 
την κάρτα αλληλεγγύης. Σε αυτό τον δρόµο 
θα συνεχίσουµε, παρά το δυσµενές δηµο-
σιονοµικό περιβάλλον. Και όσο τα πράγµα-
τα στην οικονοµία βελτιώνονται, τόσο οι δυ-
νατότητες της κοινωνικής µας πολιτικής θα 
διευρύνονται. Και θέλω να σας πω ότι στη 

∆ΕΘ, µαζί µε το σχέδιο κοινωνικής και αναπτυξιακής πολιτι-
κής που θα παρουσιάσουµε, θα κάνουµε και αναλυτικό α-
πολογισµό των όσων δεσµευτήκαµε και όσων υλοποιήσαµε. 
 Η κυβέρνησή σας διαθέτει την πολιτική βούληση να κλείσει 

τη δεύτερη αξιολόγηση εντός των χρονικών ορίων που έχουν 
συμφωνηθεί; Και θα μπορούσατε να διευκρινίσετε τις «κόκκι-
νες» γραμμές σας στα εργασιακά;

Εχουµε πει ότι µετά το κλείσιµο της πρώτης αξιολόγησης, κάθε 
αξιολόγηση θα είναι ευκολότερη και πιο βατή από την προη-
γούµενη. ∆εν ανησυχούµε, δεν επαναπαυόµαστε. «Κόκκινη» 
γραµµή µας είναι να µην πάµε πουθενά πίσω από το ευρω-
παϊκό κοινωνικό κεκτηµένο. Για τον λόγο αυτό, έχουµε επιδι-
ώξει τη συµµετοχή στη διαπραγµάτευση του ∆ιεθνούς Γρα-
φείου Εργασίας και του Ευρωκοινοβουλίου. Και, επιτρέψτε 
µου να σας πω, η πρώτη αξιολόγηση έχει ήδη αποδείξει ότι 
όπου διαπραγµατευτήκαµε αποφασιστικά και µε συµµαχί-
ες, αυτό απέφερε καρπούς. Ετσι θα συνεχίσουµε µέχρι την 
έξοδο από την κρίση.  
 Αλήθεια, κ. πρόεδρε, πότε εκτιμάτε ότι η χώρα μπορεί να 

βγει στις αγορές;
Η αντιπαράθεση ανάµεσα στους θεσµούς και η χρονική πα-

ράταση για την οριστική απόφαση του ∆ΝΤ δηµιουργούν 
-είναι η αλήθεια- ένα κλίµα αναµονής στους επενδυτές και 
στις αγορές. Συνεπώς όσο γρηγορότερα λυθεί, µε τον ένα ή 
τον άλλο τρόπο, αυτή η εκκρεµότητα τόσο το καλύτερο. Α-
πό εκεί και πέρα κρίσιµος σταθµός είναι η ένταξη της χώρας 
µας στην ποσοτική χαλάρωση της ΕΚΤ. Αυτό θα συµβεί τους 
επόµενους µήνες. Τότε η χώρα θα µπορεί να βγει στις αγο-
ρές. Οµως αυτό θα πρέπει να γίνει µε σοβαρό και µελετηµέ-
νο τρόπο, χωρίς επικοινωνιακές επιδιώξεις. 
 Πιστεύετε ότι η απομείωση του ελληνικού χρέους μπορεί να 

συμφωνηθεί έως ότου ολοκληρωθεί η θητεία Ομπάμα, όπως 
φέρεται να επιθυμεί ο Αμερικανός Πρόεδρος; Και τι ακριβώς 
θα διαπραγματευτεί η κυβέρνησή σας;

Ο δρόµος για την αποµείωση του ελληνικού χρέους έχει α-
νοίξει µετά το κλείσιµο της πρώτης αξιολόγησης. Η Ελλάδα 
έχει τηρήσει τη συµφωνία και αναµένει να κάνουν το ίδιο 
και οι εταίροι της. Ο ορίζοντας για τη συµφωνία αυτή, όπως 
σας είπα, είναι το τέλος του χρόνου. Ο στόχος είναι να κατα-
στεί το χρέος της χώρας βιώσιµο, ώστε να ανοίξει ο δρόµος 
για την ανάκαµψη της οικονοµίας. 
 Είναι θετικό κατά την άποψή σας να συμμετάσχει το ΔΝΤ 

στο ελληνικό πρόγραμμα; Υπάρχει καλύτερη λύση;
Το πιο σηµαντικό για εµάς είναι να εκλείψει η αβεβαιότητα, 
η οποία αυτή τη στιγµή δυσχεραίνει τη σταθεροποίηση της συνέχεια στη σελ. 10 »

«Η συµφωνία είναι συµφωνία 
και θα πρέπει να εφαρµοστεί 
από όλους, είτε έχουν εκλογές 
τον επόµενο χρόνο στις 
χώρες τους, είτε όχι»

γκρεμός
«Η Ευρώπη 
εδώ και χρόνια 
πορεύεται σαν τον 
υπνοβάτη προς τον 
γκρεµό. Το Brexit 
είτε θα ξυπνήσει 
τις ευρωπαϊκές 
ηγεσίες, είτε θα 
είναι η αρχή του 
τέλους της Ε.Ε.» 

Ν.∆.
«Εχουν 
εγκλωβιστεί 
και τώρα είναι 
αναγκασµένοι να 
γίνονται γραφικοί 
ζητώντας εκλογές 
µέχρι το 2019. 
Εως τότε, δηλαδή, 
που θα γίνει δεκτό 
το αίτηµά τους»
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 Με αφορμή τον διαγωνισμό για τις τηλεο-
πτικές άδειες, σας κατηγορούν ότι δημιουρ-
γείτε μια «νέα -άλλη- διαπλοκή» ελεγχόμενη 
από τον ΣΥΡΙΖΑ…

Και το λένε αυτό ποιοι; Οι εκπρόσωποι της 
παλιάς διαπλοκής, που έχουν λεηλατήσει τη 
χώρα, έχουν αποκοµίσει τεράστιο όφελος, 
πολιτικό και οικονοµικό, όλα τα προηγούµε-
να χρόνια και είναι και οι βασικοί υπεύθυνοι 
για αυτό που περνάει η χώρα τόσα χρόνια. 
Και το λένε επειδή αυτή η κυβέρνηση εί-
πε ότι το καθεστώς της ασυδοσίας τελείωσε 
και ότι αυτοί που θέλουν να διαχειρίζονται 
δηµόσιες συχνότητες θα πρέπει να πληρώ-
σουν γι’ αυτές, όπως γίνεται σε όλες τις χώ-
ρες του κόσµου. 
Η αλήθεια είναι ότι παρακολουθώ όλο αυτό 
το ντελίριο τις τελευταίες ηµέρες και µου φαί-
νεται έως και διασκεδαστικό. Αλλά δυστυχώς 
για το παρακράτος της διαπλοκής, ο διαγω-
νισµός θα γίνει και θα γίνει µε τον πλέον αδι-
άβλητο και διαφανή τρόπο. Και αν δεν είναι 
συνηθισµένοι σε τέτοια, τώρα θα πρέπει να 
προσαρµοστούν. Οπως είπε και ο Ηλίας Η-
λιού, «θα τους ταράξουµε στη νοµιµότητα».   
 Η κατάσταση στην Τουρκία σε τι σας ανη-

συχεί, κ. πρόεδρε;
Από την πρώτη στιγµή καταδικάσαµε την α-
πόπειρα πραξικοπήµατος στην Τουρκία και 
στηρίξαµε την εκλεγµένη κυβέρνηση, από 
θέση αρχής. Παρακολουθούµε προσεκτικά 
την κατάσταση και θεωρούµε ότι η ταχεία 
οµαλοποίηση θα είναι επωφελής για όλους. 
Θεωρούµε θετικό το γεγονός ότι οι σχέσεις 
µε τη γειτονική χώρα δεν έχουν διαταρα-
χθεί και ότι η συµφωνία Ε.Ε. - Τουρκίας για 
το προσφυγικό εξακολουθεί να εφαρµόζε-
ται. Αυτή είναι µια καλή βάση, προκειµένου 
να συνεχίσουµε να εργαζόµαστε για τη στα-
θερότητα στην περιοχή µας, που περικυκλώ-
νεται από κρίσεις.   
 Σε περίπτωση που καταρρεύσει η συμφω-

νία για το προσφυγικό, η κυβέρνησή σας δι-
αθέτει plan b;

Συνήθως για plan b µιλάνε όσοι δεν θέλουν 
ή δεν τους αρέσει να εφαρµόσουν το plan 
a και διστάζουν να το πουν καθαρά. Εµείς, 
λοιπόν, πριν από κάθε άλλη σκέψη παλεύου-
µε για να µην καταρρεύσει η Συµφωνία Ε.Ε. 
- Τουρκίας, που µέχρι στιγµής έχει λειτουρ-
γήσει αποτελεσµατικά. Ολα τα µέρη πρέπει 
να εργαστούν για να συνεχίσει να λειτουρ-
γεί και αυτό είναι κάτι που αφορά τόσο την 
Τουρκία, όσο και την Ευρωπαϊκή Ενωση. 
∆εν βλέπω κανέναν που να έχει συµφέρον 
να σταµατήσει η εφαρµογή της Συµφωνί-
ας. Η Ελλάδα έχει διαχειριστεί µε ιδιαίτερα 
αποτελεσµατικό τρόπο την προσφυγική κρί-
ση, παρά τα προβλήµατα και την πολυπλο-
κότητά της. Και θα συνεχίσει µε τον ίδιο α-
κριβώς τρόπο.   

τη ο κ. Αυγενάκης προσπαθεί να αποτρέψει την εγκατά-
σταση 500 προσφύγων. Με δυο λόγια, ακολουθούν πρα-
κτικές µιας διαρκώς έξαλλης και ασυνάρτητης αντιπολί-
τευσης. Νοµίζω ότι αν συνεχίσουν έτσι, θα έχουν µεγάλη 
δυσκολία να ανασυγκροτηθούν σε σοβαρό πολιτικό χώ-
ρο και είναι κρίµα γιατί ο τόπος χρειάζεται µια σοβαρή α-
ξιωµατική αντιπολίτευση. 
 Ο ανασχηματισμός της κυβέρνησης έχει σχεδόν… προ-

εξοφληθεί για μετά το Συνέδριο του ΣΥΡΙΖΑ. Εν πάση πε-
ριπτώσει, όμως, όταν αποφασίσετε να τον κάνετε, ποια θα 
είναι τα χαρακτηριστικά του; Ο καλύτερος συντονισμός, 
η αποτελεσματικότητα, η διεύρυνση;

Ο καλύτερος συντονισµός και η αποτελεσµατικότητα είναι 
διαρκή ζητούµενα. Τα υπόλοιπα θα τα συζητήσουµε όταν 
θα είναι η κατάλληλη στιγµή. 
 Να αναμένουμε ρηματική διακοίνωση της Ελλάδας προς 

το Βερολίνο για το θέμα των γερμανικών επανορθώσεων 
και του κατοχικού δανείου;

Το ζήτηµα των γερµανικών επανορθώσεων είναι εθνικό 
θέµα και θέµα τιµής για τη χώρα. Και ως τέτοιο, απαιτεί 
προσεκτική διαχείριση, ειδικά σε περιόδους σύνθετες ό-
πως αυτή την οποία διανύουµε. Αυτό που θέλω, σε κάθε 
περίπτωση, να υπογραµµίσω, είναι ότι η Ελλάδα δεν πα-
ραιτείται σε καµία περίπτωση από τη διεκδίκηση των επα-
νορθώσεων. Με αυτό δεδοµένο, θα διαµορφώσουµε έ-
ναν οδικό χάρτη, µε στόχο να κλείσει το θέµα αυτό µε τον 
τρόπο που πρέπει.    

∆υστυχώς για 
το παρακράτος 
της διαπλοκής, ο 
διαγωνισμός για τις 
τηλεοπτικές άδειες θα 
γίνει και θα γίνει με 
τον πλέον αδιάβλητο 
και διαφανή τρόπο. 
Και αν δεν είναι 
συνηθισμένοι σε 
τέτοια, τώρα θα πρέπει 
να προσαρμοστούν

 Παρεμπιπτόντως, με αφορμή τη νέα δί-
ωξη κατά του πρώην προέδρου της ΕΛΣΤΑΤ 
Α. Γεωργίου, κατηγορήστε για υπόγεια συμ-
μαχία με τον πρώην πρωθυπουργό Κώστα 
Καραμανλή. 

Η υπόθεση Γεωργίου βρίσκεται στη ∆ικαιο-
σύνη και εποµένως δεν χρειάζεται κανένα πα-
ραπάνω σχόλιο. Αυτό που διαπιστώνω είναι 
ότι µε αφορµή τη συγκεκριµένη υπόθεση έ-
χει προκύψει σοβαρή -και, επιτρέψτε µου να 
πω, καθόλου υπόγεια- ένταση στο εσωτερι-
κό της Ν.∆. Αυτό δεν σηµαίνει ότι έχουµε υ-
πόγειες συµµαχίες µε οποιονδήποτε. Εµείς 
δεν κινούµαστε υπόγεια. Κάνουµε πολιτική 
ανοιχτά και δηµόσια, χωρίς να φοβόµαστε 
ούτε τις συγκλίσεις ούτε τις αντιπαραθέσεις.  
 Πιστεύετε και εσείς, κ. πρόεδρε, όπως είπε 

ένα στέλεχός σας, ότι «άλλη η Ν.Δ. του Κώστα 
Καραμανλή, άλλη η Ν.Δ. του Αντώνη Σαμαρά 
και του Κυριάκου Μητσοτάκη»;

Οποιοσδήποτε αντικειµενικός αναλυτής θα 
σας έλεγε ότι αυτό δεν είναι ούτε εντελώς α-
λήθεια, ούτε εντελώς ψέµατα. Αλλά δεν θα 
σταθώ εκεί. Αυτό το οποίο βλέπουµε, είναι 
η Ν.∆. του κ. Μητσοτάκη. Και αυτό που βλέ-
πουµε από τη Ν.∆. του κ. Μητσοτάκη είναι 
δύσκολο να το περιγράψεις πολιτικά. Εχουν 
βγει στα κάγκελα προκειµένου να µη γίνει 
διαγωνισµός για τις τηλεοπτικές συχνότητες. 
Εχουν βγάλει ανακοινώσεις για φορολογικές 
υποθέσεις επιχειρηµατιών. Υπερασπίζονται 
την απαίτηση των σχολαρχών να απασχο-
λούν δασκάλους και καθηγητές µε καθεστώς 
ανειδίκευτου µαθητευόµενου. Καταψήφισαν 
το κοινοβουλευτικό πόρισµα για τις γερµα-
νικές επανορθώσεις, αν και βγήκαν την ε-
πόµενη ηµέρα να το υποστηρίξουν. Σύρο-
νται διαρκώς πίσω από το κίτρινο κοµµάτι 
των ΜΜΕ. Στην Ευρώπη κάνουν τους πολι-
τισµένους για το προσφυγικό και στην Κρή-

«  συνέχεια από τη σελ. 9

«Αυτό που 
θέλω να 

υπογραμμίσω 
είναι ότι η 

Ελλάδα δεν 
παραιτείται 

σε καμία 
περίπτωση από 
τη διεκδίκηση» 

«Είναι θέµα τιµής 
για τη χώρα
οι γερµανικές 
επανορθώσεις»


